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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I DFSU 

   

 
 
 

PROTOKOLL  

   
 

DATO 15.09.2020 

STED Teams (videokonferanse) 

MØTE INNKALT AV Ungdomskonsulent Ola Fjuk-Herje 

MØTETYPE Utvalgsmøte i ungdomsutvalget (DFSU) 

MØTELEDER Utvalgsleder Kari Sofie Brøndbo Fiskum 

FRA DFSU 
Magne Almås (HV), Kari Sofie Brøndbo Fiskum, Ørjar 
Eiken, Ida Kristiansen, Marianne Borgen og Nina 
Granlund. 

FRA ADMINISTRASJONEN Ola Fjuk-Herje. 
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Sakliste DFSU  
 
Sted: Teams 
Dato: 15.09.2020. 
 
 

Sakliste: 
Sak 15/2020 Godkjenning av protokoll mai 2020 

Sak 16/2020 Den norske skyttermedalje og klasse rekrutt 

Sak 17/2020 Budsjett DFSU 2021 

Sak 18/2020 Møteplan DFSU 2021 

Sak 19/2020 Utvikling av skyteskole-konseptet: Skyteskole 2 

Sak 20/2020 Ny bidragsordning for samlag 

 
Orienterings- og drøftingssaker: 

• Info ang. ny utdanningssjef og ny ungdomskonsulent.  
• Hjemme-LS 2020. 
• Info LS 2021. 
• Regelverk for skytebekledning. 
• Innendørssesongen 2020/2021. 
• Dugleiksmerket for EJ 2021.  
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Saksnummer: 15/2020 
Emne: Godkjenning av protokoll for mai 2020 
Kompetanse: DFSU 

Protokollen for møtet mai 2020 ble lagt frem til formell godkjenning. 
 
Vedtak 15/2020: 
Protokollen for utvalgsmøte i mai 2020 godkjennes.   
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Saksnummer: 16/2020 
Emne: Den norske skyttermedaljen og klasse rekrutt. 
Kompetanse: Norges Skytterstyre 

Skytterboka 2019-2020 gir klasse rekrutt lov til å delta å delta i skytingen om den norske 
Skyttermedalje (12.160). Dette betinger skyting på 200 meter med grovkaliber i tillegg til skyting i 
både knestående og stående skytestilling.  

Det er administrasjonen som tar opp saken og ønsker at DFSU drøfter denne. 
 
Administrasjonens drøfting  
Administrasjonen mener at regelverket for klasse rekrutt når det gjelder den norske skyttermedaljen 
ikke rimer med det øvrige regelverket for klassen. Et godt regelverk er tydelig og bør ikke skape rom 
for spekulasjoner eller misforståelser. 

Administrasjonen frykter at det kan oppstå utrygge situasjoner om rekrutt-skyttere som ikke er vant 
med kne- og ståendeskyting skal skyte dette med grovkaliber på 200- eller 300 meter. Pr nå er det 
ikke kjent for administrasjonen at tidligere oppstått farlige situasjoner pga. dette. Likevel mener vi at 
det er større sannsynlighet for farlige situasjoner når en rekrutt-skytter skyter stående på 200 meter 
enn når eldre skyttere gjør dette.   

Det er også verdt å merke seg at man i regelverket for Dugleiksmerket ikke tillater at rekrutt kan delta 
i skytingen for senior.  

Administrasjonen anbefaler DFSU å gjøre følgende vedtak:  
DFSU foreslår for Norges Skytterstyre at regelverket for Den Norske Skyttermedalje endres slik at 
klasse rekrutt 11-13 år ikke lenger kan delta.  
 
Vedtak 16/2020: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
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Saksnummer: 17/2020 
Emne: Budsjett DFSU 2021 
Kompetanse: Norges Skytterstyre 

I Skytterbokas kap. 17.110 pkt. 12 står følgende: "Innen 15. oktober hvert år skal utvalget utarbeide 
et detaljert budsjett og møteplan for neste års virksomhet. Budsjettet og planen forelegges 
Skytterstyret til godkjenning."  
 
Budsjettet blir presentert med kommentarer for de ulike postene. Budsjettet er justert etter -
prosjektsøknad til FD for 2021. 

Budsjett-forslaget forutsetter at vi får tildelt det vi søkte FD om for 2021.  

Administrasjonen anbefaler DFSU å gjøre følgende vedtak:  
DFSU råder Norges Skytterstyre til å godkjenne DFSU-budsjettet for 2021. 

Vedtak 17/2020: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
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Saksnummer: 18/2020 
Emne: Møteplan DFSU 2021 
Kompetanse: Norges Skytterstyre 

I Skytterbokas kap. 17.110 pkt. 12 står følgende: "Innen 15. oktober hvert år skal utvalget utarbeide 
et detaljert budsjett og møteplan for neste års virksomhet. Budsjettet og planen forelegges 
Skytterstyret til godkjenning."  
 
DFSU har tradisjonelt hatt 4-5 møter pr år. Noen av møtene gir seg selv i forhold til frister etc. 
Skytterbokas kap. 17 legger på utvalget.  
 
Etter 2019 har det og blitt gitt føringer fra Norges Skytterstyre om at flere møter bør tas som 
videokonferanse. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Å holde møtene på Skytterkontoret har vist seg å være en suksess både økonomisk og praktisk. Det 
anbefales derfor å fortsette med dette.  
 
Adm. foreslår også at praksisen med å gjennomføre møtene uten overnatting så langt det er mulig 
videreføres. Møtene kan da eksempelvis starte klokken 10:00 og vare til 17:00 slik at 
utvalgsmedlemmene rekker å reise frem og tilbake samme dag. Dette er også et kostnadsbesparende 
grep. 
 
Det foreslås også at praksisen med å holde møtene på ukedager videreføres.  
 
Administrasjonen anbefaler DFSU å gjøre følgende vedtak:  
Forslag til møteplan oversendes Norges Skytterstyre.  
 
Vedtak 18/2020: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
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Saksnummer: 19/2020 
Emne: Skyteskole del 2 
Kompetanse: DFSU 

 
Skyteskole-konseptet ble lansert i DFS på 1980-tallet. Hensikten har alltid vært grunnleggende 
skytopplæring. Opplegget har stadig utviklet seg og blitt til dagens opplegg med 5 kvelder med fast 
program osv.  
 
Tidlig på 2000-tallet kom “Temadager” som et opplegg som skulle fungere som en oppfølging av 
skyteskole. Skyteskole og temadag har sammen utgjort et komplett opplæringskonsept frem til i dag. 
 
I anledning ny langtidsplan fra 1.1.2021 har DFSU og administrasjonen jobbet med et nytt opplegg for 
å følge opp dagens Skyteskole-opplegg. Dette opplegget presenteres i denne saken. 
 
I DFSU-sak 20-2020 presenteres også en ny bidragsordning for det foreslåtte opplegget.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Skyteskole har de siste årene vært en stor suksess og blitt DFS sitt “flaggskip” innen 
rekrutteringsarbeid. Det er likevel et stadig gjenvendene spørsmål “hva skal vi gjøre etter 
skyteskolen? 
 
Temadag-konseptet har her vært et tilbud, men administrasjonen føler at dette ikke har fungert 
optimalt. Antall lag som gjennomføre dette sammenliknet med skyteskole er svært lav og det er med 
på å bygge opp under dette. 
 
Administrasjonen har, etter føringer fra DFSU, derfor utarbeidet et forslag til et nytt opplegg som skal 
erstatte temadag-konseptet. Dagens skyteskole-konsept med 5 kvelder med faste temaer og 
ferdiglaget opplegg har vist seg å være en suksessfaktor og det nye opplegget er derfor bygget etter 
denne malen. 
 
For å synliggjøre at dette er en del av skyteskolekonseptet mener også administrasjonen at navnet på 
det nye konseptet bør være “Skyteskole 2” (dette ble foreslått av DFSU på forrige møte). Om dagens 
skyteskole får navnet “skyteskole 1” eller beholder sitt nåværende navn uten tallbenevning kan 
diskuteres. Det kan være at det er mest ryddig at det på papiret heter “Skyteskole 1” og “Skyteskole 
2”, men at man utad omtaler (i invitasjoner osv) “Skyteskole 1” uten tallbenevning.  
 
Dagens skyteskole har som grunnprinsipp at det skal være for nybegynnere. Slik opplegget for 
skyteskole 2 er skissert så må det understrekes viktigheten av at hele ungdomsgruppa får delta på 
dette hvert år. På den måten vil dette ha en miljøskapende effekt. Det er dermed ikke snakk om et 
trinn 2 man kun kan ta etter fullført skyteskole 1. Intensjonen er at man som ungdomsskytter hvert år 
kan delta på skyteskole 2 for på den måten å underbygge det sosiale miljøet i laget.  
 
Administrasjonen mener at en slik ordning må understøttes av en bidragsordning slik temadag og 
skyteskole har vært. I tråd med det som evt. blir vedtatt i ny langtidsplan for 2021-2024 mener adm. 
at et slikt oppfølgingskonsept med fokus på å skape et godt miljø i ungdomsgruppa kan bidra til å 
beholde skytterne lenger. Et slikt konsept vil derfor være et viktig tiltak i den neste 4-årsperioden.  
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Administrasjonen anbefaler DFSU å gjøre følgende vedtak:  
DFSU godkjenner nytt opplegg for Skyteskole 2. Dette lanseres i desember 2020.  
 
Vedtak 19/2020: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
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Saksnummer: 20/2020 
Emne: Bidragsordning for lag og samlag 2021 
Kompetanse: Norges Skytterstyre 

Dagens bidragsordninger til lag og samlag har vært mer eller mindre uendret siden starten av 2000-
tallet. F.eks. ble bidraget for skyteskole med dagens satser innført allerede i 2004 (DFSU-sak 
13/2003).  
Hvert år mottar DFS ca. 1.4 millioner kr fra FD til bidragsordningene i DFS. Som følge av at det fra 
1.1.2021 skal iverksettes ny langtidsplan i DFS ønsket administrasjonen å se på muligheten for å 
fornye bidragsordningen med mål om å understøtte de nye satsingene.  

DFSU behandlet saken første gang på sitt møte 24. februar 2020 og administrasjonen fikk da føringer 
om å fortsette arbeidet med ny bidragsordning.  

Administrasjonen har på bakgrunn av innspillene nå laget et forslag til ny bidragsordning. 

I den anledning er det også utarbeidet et nytt konsept kalt «Skyteskole 2» som er ment som et steg 
videre fra dagens skyteskole. Dette er behandlet i egen sak (DFSU-sak 19/2020).  

Et endelig forslag til ny bidragsordning må vedtas av Norges Skytterstyre før nyttår.  
Administrasjonens drøfting: 

Administrasjonen er av den oppfatning at en økonomisk bidragsordning rettet mot lag og samlag er 
et viktig bidrag til aktiviteten som er rettet mot ungdom. Mange av bidragsordningene har vært 
omtrent de samme i 10-20 år og det kan stilles spørsmål ved om effekten er den samme nå som det 
den var da ordningene ble innført. Administrasjonen mener derfor at det er på tide med en 
revitalisering av bidragsordningene.  
Basert på erfaringene med den nye bidragsordningen for prosjekt i skolen, ekstraordinært bidrag til 
lag som ikke har arrangert skyteskole etter 2012 og ikke minst bidraget for elektroniske feltanlegg ser 
administrasjonen en trend som viser at det å sette inn bidragsordningen mot områder man ønsker 
økt aktivitet har en god effekt.  

På bakgrunn av dette er administrasjonen av den oppfatning av at man kan få mer ut av pengene ved 
å nå gjøre en endring i strukturen på bidragsordningene. 

Administrasjonen mener også at bidragsordningen vi har er svært viktig for å bygge under 
satsingsområdene vi til enhver tid har. I den nye langtidsplanen for 2021-2024 vil det etter alt å 
dømme være lagsaktivitet som er hovedsatsingsområde. På grunn av dette er den foreslåtte 
bidragsordningen slik at den i større grad belønner aktivitet på lagsplan og kurs for tillitsvalgte i 
skytterlag mer enn tidligere. Dette mener administrasjonen av vil være med på å hjelpe oss å skape 
mer lokal aktivitet i årene som kommer.    
 
Forslag til ny bidragsordning ble lagt frem for DFSU på utvalgsmøtet. 
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DFSUs uttalelse: 
DFSU mener i hovedsak at administrasjonens forslag er godt, men har følgende kommentarer de 
ønsker skal tas i betraktning i det videre arbeidet: 

• DFSU mener at breddesamlinga også bør omfatte klasse V55.  
• DFSU ber Feltutvalget se på mulig bidragsordning for feltaktiviteter i lagene finansiert av 

Landslotteriet 2020.  
• Slik den foreslåtte ordningen er legges ansvaret for økt aktivitet for voksne breddeskyttere 

og skytterlagsmiljø på skyttersamlagene. DFSU mener at det er viktig at bidragsordningene 
til skytterlag også stimulerer til økt aktivitet blant senior og veteransskytterne i laget.  

 
Administrasjonen anbefaler DFSU å gjøre følgende vedtak:  
DFSU gir administrasjonen føringer for det videre arbeidet med ny bidragsordning. 
DFSU ber Feltutvalget se på mulig bidragsordning for feltaktiviteter i lagene finansiert av 
Landslotteriet 2020.  
 
Vedtak 20/2020: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
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